
WWW.EMTIAZDAILY.IR

 روزنامه فرهنگي، هنري، ورزشي، اجتماعي صبح كشور
صاحب امتياز و مديرمسوول:  غلامحسين شعباني

دبير تحريريه: هومن جعفری
 نشاني: ميدان انقلاب - خيابان جمالزاده شمالي 

پلاك260  واحد 5

پست الكترونيكي:
info@emtiazdaily.ir

تلفن: 66596809
آگهي دولتي: 66567764 - آگهي شهرستان ها: 66650099

ليتوگرافي و چاپ: ريحان

W W W . E M T I A Z D A I L Y . I R

اخبار
»خسيس«  و » رويای شب 
نيمه تابستان« روی صحنه  
تالار اصلی مجموعه تئاتر شهر

و  »خسیس«   نمایش  دو 
به  تابستان«  نیمه  شب  رویای   «
طی  کاظمی  مریم  کارگردانی 
روزهای آینده در تالار اصلی مجموعه 
تئاتر شهر به صحنه می روند مریم 
کاظمی بازیگر و کارگردان تئاتر از 
روز 21 تیر ماه سال جاری نمایش 
»خسیس« نوشته مولیر را در تالار 
روی  شهر  تئاتر  مجموعه  اصلی 
صحنه می برد، این در حالی است 
که بعد از گذشت حدود 20 اجرا از 
»رویای  نمایش   ، یاد شده  نمایش 
ویلیام  نوشته  تابستان«  نیمه  شب 
شکسپیر به صورت یک روز در میان 
همراه با نمایش »خسیس« در تالار 
تئاتر  مندان  علاقه  میزبان  اصلی 
نمایش »خسیس«  در  بود.  خواهد 
تئاتر  پردیس  در  پیش  چندی  که 
و ششمین جشنواره  و سی  تهران 
تئاتر فجر روی صحنه  المللی  بین 
حسین  چون  بازیگرانی  بود،  رفته 
محب اهری، هومن رهنمون و مریم 
کاظمی حضور دارند، ضمن اینکه در 
نمایش »رویای شب نیمه تابستان« 
هومن  اهری،  محب  حسین 
رهنمون، حسام کلانتری، راضیه ده 
حق  رسول  محمدی،  رضا  پایینی، 
کیا،  سمیه  رستمی،  آرزو  شناس، 
رضا نجاریان، میثم سیاه منصوری، 
آرزو   ، قراخانلو  الهام  آرزو حلاجی، 
رستمی و تعدادی دیگر از هنرمندان 

به عنوان بازیگر حضور دارند.

اننشار آيين نامه برگزاری 
جشنواره تئاتر فجر

جشنواره  برگزاری  نامه  آیین 
تئاتر فجر پس از امضاء سیدعباس 
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  صالحی 
اسلامی از سوی اداره کل هنرهای 
نامه   نمایشی منتشر شد.این آیین 
با تکیه بر تجربه دوره های گذشته 
که  فجر  تئاتر  بینالمللی  جشنواره 
رویدادهای  ترین  باسابقه  از  یکی 
و  شود  می  شناخته  کشور  هنری 
با هدف ایجاد وحدت رویه، نسبت 
رویداد  این  برای  ارائه چارچوب  به 
برگزاری  نامه  آیین  است.  پرداخته 
بر 2  مشتمل  فجر  تئاتر  جشنواره 
فصل، 11 بخش و 4 تبصره است 
 97 ماه  خرداد   27 تاریخ   در  که 
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  تصویب  به 
آن  اول  فصل  رسید.در  اسلامی 
 ، ماموریت   ، انداز  چشم   ، اهداف 
دستاورد ها ، ارزش های کلیدی و 
ضوابط کلی جشنواره بیان شده اند.
فصل دوم نیز به آیین نامه اجرایی 
جشنواره اختصاص یافته که تعریف 
جامعی از ارکان جشنواره ، تقویم و 
زمان بندی ، بخش های جشنواره ، 
فرایندها و حمایت مالی بیان کرده 
است.آیین نامه جشنواره تئاتر فجر 

در این لینک قابل مشاهده است.

فيلمساز ايرانی داور 
جشنواره بين المللی 

»ريور« ايتاليا شد
فیلمساز  ثانی  رضا  محمود 
ایرانی به عنوان داور در دوازدهمین 
دوره ی جشنواره بین المللی »ریور« 
»پادوای«  شهر  در  فستیوال،  فیلم 
جشنواره  شد.این  انتخاب  ایتالیا 
نمایش  به  ماه  یک  مدت  به  که 
انیمیشن  و  داستانی  مستند،  آثار 
 9( ژوئن   ۳0 تاریخ  در  پرداخت 
تیر ماه( به کار خود پایان می دهد 
به همراه چهار  ثانی  و محمودرضا 
برگزیدگان  دیگر  المللی  بین  داور 
جشنواره را معرفی خواهند کرد.در 
این دوره بخش ویژه ای به عنوان 
سینمای کوتاه ایران نیز برپاست و 
فیلم هایی چون »مانیکور« ، »دایو«،  
رقابت  هم  با  و...  پشدار«  »سگ 
می کنند.  فیلم »سیامو« ساخته ی 
این  از  پیش  که  ثانی  محمودرضا 
جهانی  مختلف  جشنواره های  در 
برگزیده شده و جوایزی را نیز کسب 
کرده در مراسم اختتامیه این رویداد 
برای  ویژه ای  نمایش  سینمایی، 
داشت.محمودرضا  خواهد  عموم 
که  ایران  جنوبی  فیلمساز  ثانی 
تاکنون بیش از پنجاه فیلم مستند 
و داستانی در ایران و سایر کشورها 
کتاب های  نگارش  و  است  ساخته 
»عباس کیارستمی و درس هایی از 
»لذت  کتاب  همچنین  و  سینما« 
دیگر  از  همه«  برای  فیلمسازی 

فعالیت های اوست.
او پایه گذار فستیوال »ایباف« 
تاکنون  و  هست  نیز  اسپانیا  در 
چندین ورک شاپ در کشورهایی 
برگزار  پاناما  کوبا،  اسپانیا،   مانند 
فستیوال  چندین  در  و  کرده 
حضور  داور  عنوان  به  بین المللی 
داشته است و کتاب های سبنمایی 
او به زبان انگلیسی و اسپانیایی در 

آمریکا به چاپ رسیده است.

68 هنرمند در نخستين تيرآرت تهران ؛

هنر پیشروی ایران را در یک قاب ببینید

بيان ديدگاه های اصغر فرهادی در يک كنفرانس خبری در پرتغال

تیرآرت، با هدف نمایش و فروش آثار هنر 
معاصر ایران، با همت 10 گالری تهران، از امروز 5 

تیرماه در آوا سنتر آغاز به کار می کند.
به گزارش امتیاز؛ در این مجموعه تلاش 
شده آثار متنوعی از هنرمندان معاصر در زمینه 
نمایش  به  مجسمه  و  چیدمان  عکس،  نقاشی، 

درآید. 
ایِ جی، خاک،   ، اعتماد   ، اثر   ، اُ  آب /انبار،   
گالری  محسن  و  آزاد  طراحان  شیرین،  دستان، 
هایی هستند که در نخستین دوره تیرآرت حضور 

دارند. 
مریم مجد، مدیر تیرآرت درباره نحوه انتخاب 
گفت:  رویداد  این  در  شرکت کننده  گالری   10
تعداد گالری های خوب در شهر تهران زیاد است 
اما بضاعت اجرایی ما در سال اول زیاد نبود. برای 
انتخاب گالری ها به تجربه قبلی این گالری ها در 
و  داشتیم  نگاهی  مشابه  برنامه های  در  شرکت 
سعی کردیم گالری هایی را انتخاب کنیم که تجربه 
چنین کاری را داشتند، چون فرصتی برای آزمون 
در  حاضر  گالری های  کنار  در  نداشتیم.  خطا  و 
این رویداد از حضور دو بنیاد پژمان و لاجوردی 
هم بهره گرفتیم زیرا قصد ما این بود که از تمام 
کنیم.  استفاده  معاصر  هنر  به  مربوط  نهادهای 
امیدواریم که در سال های آینده تعداد بیشتری 

گالری در این رویداد حضور داشته باشند.
هر گالری تا سقف ده اثر از هنرمندان خود 
را به این نمایشگاه آورده که موضوع آثار آزاد است 
اما انتخاب کارها در هر غرفه به شکلی است که 
نمای کلی آن، نشان دهنده انسجام و تمرکز سلیقه 

صاحبان غرفه است.
در غرفه گالری طراحان آزاد آثاری از مریم 
غزال  درخشانی،  لیلی  اسکندرفر،  سمیرا  آیین، 
رادپی، حامد صحیحی، معصومه مظفری، نمایش 
داده می شود. همچنین در گالری محسن آثاری 
از سارا عباسیان، مهرداد افسری، مجتبی امینی، 

گوهر دشتی،  بهرنگ صمدزادگان، نمایش داده 
خواهد شد.

کامبیز  فیاضی،  بیتا  از  آثاری  خاک  گالری 
صبری، نرگس هاشمی، حامد رشتیان، بنیامین 
توکل، را به تیرآرت آورده است و گالری شیرین 
آثار  با  نمایشگاه،  این  بزرگ  غرفه های  از  یکی 
احمدی، حمیدرضا  از شهریار  و حجمی  نقاشی 
اندرز، سپهر بختیاری، آزاده رزاق دوست، محسن 
فولادپور،  وحید چمانی، فرناز ربیعی جاه، محمد 

طباطبایی، میزبان علاقه مندان است.
بازماندگان،  امید  از  آثاری  اُ  گالری  غرفه 
را  تامی  و شیده  امید مشک سار  محمد خلیلی، 
در تیرآرت میزبانی می کند و گالری اعتماد با آثار 
فرشید مثقالی، آفرین ساجدی، مهرداد محب علی، 
مصطفی  مهران،  شهره  امین الهی،  روشنک 

دره باغی، رعنا فرنود، به آواسنتر آمده است.
گالری زیرزمین دستان آثار آیدین آغداشلو، 
بصیری،  بیژن  آریانپور،   پویا  صادقی،  اکبر  علی 
سمیعی،  سام  یزدی،  محمدرضا  امینی،  مریم 

مهاجر،  مهران  مرتضوی،  هومن  موسوی،  میلاد 
فرخ مهدوی، مقداد لرپور، سینا چوپانی، حبیب 
فرخی،  نریمان  بنی اسدی،  صدرا  آبادی،   فرج 
امین  حسامیان،  سهند  غلامزاده،  محمدحسین 
اکبری، فریدون آو و برادران قاسمی در معرض دید 
علاقمندان قرار داده و گالری اثر با آثار هنرمندانی، 
علیرضا آدم بکان، مجتبی تاجیک، وحید حکیم، 
محمدحسین  علیخانزاده،  سمیرا  حیدری،  الهه 

عماد، جواد مدرسی، به تیرآرت آمده است.
گالری ای جی نیز با آثار پیمان هوشمندزاده، 
بهزاد جائز، عباس کوثری، علی مبصر، علی زنجانی 
اولین تیرآرت تهران را تجربه می کند. گالری آب 
رویداد  این  در  ملکنیان  آثار سیراک  با  هم  انبار 

هنری حضور دارد.
این رویداد از سه شنبه تا شنبه، پنجم تا نهم 
تیرماه از ساعت دو تا هشت بعد از ظهر آماده دیدار 
مردم است. نشانی آوا سنتر خیابان اقدسیه، نبش 
خیابان فیروز بخش، پلاک 75، طبقه هفتم است.

تیرآرت میزبان هفت نشست تخصصی درباره 

درباره  پژمان  بود؛ حمیدرضا  معاصر خواهد  هنر 
بخش نشست های هنری تیر آرت که توسط بنیاد 
پژمان برگزار می شود گفت: این الگو در تمام جهان 
تثبیت شده است و همه آرت فرها باید یک بخش 
فرم ها  پلت  این  در  باشند.  داشته  هم  آموزشی 
افرادی که در هنر معاصر و سایر شاخه ها تجربه 
دارند اطلاعات خود را در اختیار دیگران می گذارند. 
در این نشست ها بر موضوع مجموعه داری تاکید 
داریم و مجموعه دارهای مهمی به صورت حضوری 
یا مجازی در جلسات حضور دارند تا برای مخاطب 

آشکار کنند کار یک مجموعه دار چیست.
پژمان ادامه داد: در این برنامه ها موضوعاتی 
اینکه لزوم جمع کردن مجموعه چیست،  مانند 
مجموعه  و  موزه  برای  آثار  کردن  جمع  تفاوت 
باشد  خصوصی  باید  مجموعه  چیست،  شخصی 
و  می شود  مطرح  و...  درآید  عموم  نمایش  به  یا 
مهمانان ویژه ای داریم که تجارب خود را در اختیار 

علاقه مندان می گذارند.
کارهای  امروز  که  تیرآرت  برگزارکنندگان 
می دهند،  انجام  را  آن  راه اندازی  برای  نهایی 
تیرماه،  نهم  تا  پنجم  روزهای  طی  امیدوارند 
پذیرای علاقه مندان به هنرهای تجسمی باشند. 
است  آثار  فروش  آرت فر  این  اولیه  هدف  گرچه 
اما جمع آوری تعداد زیادی از آثار مهم هنرمندان 
معاصر در این مجموعه می تواند شروع خوبی برای 
گردهم آیی عموم هنردوستان کشور و مواجهه با 

هنر پیشروی ایران باشد.
نخستین نسخه تیرآرت با حمایت آواسنتر، 
تک - پیاده،  پژمان،  بنیاد  ایده هاب،  اسنپ تریپ، 
آن، حرفه:هنرمند، شرکت دایرکت، گروه رواق، و 

سفارت فرانسه در تهران برگزار خواهد شد.
این رویداد از سه شنبه تا شنبه، پنجم تا نهم 
تیرماه از ساعت دو تا هشت بعد از ظهر آماده دیدار 
مردم است. نشانی آوا سنتر خیابان اقدسیه، نبش 
خیابان فیروز بخش، پلاک 75، طبقه هفتم است.

اصغر فرهادی در یک کنفرانس خبری در کشور پرتغال درباره 
در  سیاست  ایران،  سینمای  جدیدش،  فیلم  ساخت  چالش های 
سینما، سانسور، تلویزیون، همکاری با نتفلیکس و ... صحبت کرد.
این کارگردان سرشناس ایرانی که برای برگزاری یک مسترکلاس 
سینمایی در جشنواره بین المللی فیلم »کارگردانان جدید، فیلم های 
جدید« در شهر »اسپینیو« حضور دارد، در یک نشست با خبرنگاران 

دیدگاه های خود را درباره مسائل گوناگونی مطرح کرد. 
* در جشنواره فیلم کن شما از فیلم جدیدتان »همه 
می دانند« رونمایی کردید اما حتی قبل از آن که فیلم نمایش 
داده شود نوعی بی میلی نسبت به فیلم وجود داشت چرا که 
بازی ستاره های بزرگی چون  از  زبان فیلم اسپانیایی بود و 

»پنه لوپه کروز« و »خاویر باردم« بهره می برد ...
زمانی که یک فیلمساز در یک فرهنگ و زبان دیگر کار می کند 
و فیلمی می سازد که با ساخته های قبلی اش متفاوت است با واکنش 
منفی همه رو به رو می شود اما من به این چالش نیاز داشتم که 
اول  از  بزنم.  را محک  توانایی های خودم  و  بروم  به کشور دیگری 
شکایت  نیست  ایرانی  فیلمم  که  این  درباره  مردم  که  می دانستم 
خواهند کرد چون با ستاره های معروف سینما ساخته شده است اما 
سعی کردم این فیلم را درست شبیه سایر آثارم بسازم و دیدم را با 
داشتن سرمایه بیشتر و بازیگران اصلی تغییر ندادم. نمی خواهم در 
کشورهای دیگر فیلم بسازم به طوری که گویی در آنجا یک گردشگر 
اما برخی مواقع  هستم و می خواهم در فرهنگ خودم  کار کنم. 
داستان خوبی پیدا می کنم و  فکر می کنم ارزش رفتن به کشورهای 
دیگر را دارد. من عاشق اسپانیا هستم، منتظر فرصتی بودم که به آنجا 

بروم، زندگی کنم و با فرهنگ و مردمانش آشنا شوم. 
* آیا کار کردن در فرهنگ و زبان دیگر دشوار است؟

در ابتدا بله، درست شبیه شیرجه زدن درون استخری است که 
از عمق آن با خبر نیستید اما بیشتر شبیه یک چالش است تا یک 
مشکل اساسی، اما من بر آن غلبه کردم و از این بابت خوشحالم. زمانی 
که فیلم »همه می دانند« در جشنواره کن رونمایی شد، نمی دانستم 
چه بازخوردی خواهد داشت اما در نهایت اسپانیایی ها آن را به عنوان 
یک فیلم اسپانیایی پذیرفتند. البته زمانی که به کشور دیگری می روم 
نمی توانم درباره همه مسائل و بافت جامعه بنویسم چرا که از بسیار 
از چیزها آگاهی ندارم و باید فضایی مشترک مان فرهنگ خودمان 
و آن کشور پیدا کنم. تصور این است که افراد نقاط مختلف جهان با 
هم خیلی متفاوت هستند اما اگر با آنها سر و کار داشته باشیم متوجه 
می شویم که بسیار شبیه هم هستند، احساس به عنوان چیزی که 
برای سینما یک اساس است در میان آنها یکسان است، عشق و نفرت 
در همه جا طعمی یکسان دارد اما این نحوه و فرم ابراز آن است که 
در میان افراد متفاوت است. در کشور من پدر و پسر برای نشان دادن 
محبتشان همیشه یکدیگر را به آغوش می کشند اما در ژاپن حتی 
ممکن است یکدیگر را حتی لمس نکنند. زمانی که به اسپانیا آمدم 
از این که دیدم اینجا نسخه دیگری از کشورم است بسیار شگفت زده 
شدم. کشورهایی هستند که از لحاظ سطح احساسی، سطح احترام 
به خانواده، موسیقی، ادبیات و غذا شبیه هم هستند و این موضوع 

موجب می شود تا برای ساخت فیلم راحت باشم. 
* بخش عمده ای از غرب تنها با بخشی از سینمای ایران 
که رویکردی سیاسی دارد در ارتباط هستند اما کارهای شما به 
عنوان یک کارگردان سیاسی نیست بلکه بیشتر اخلاقی است ...

زمانی که فیلم شما درباره مردم و جامعه است همواره جنبه ای 
سیاسی در لایه های زیرین وجود دارد اما من خودم را یک سینماگر 
سیاسی نمی دانم چون به طور مستقیم درباره سیاست  حرف نمی زنم. 
اخلاقیات مهم ترین دغدغه من است و فیلم هایم حول محور یک دو 
راهی می چرخد. وقتی فیلم را می بینیم، میگوییم بله این درست 

است اما از خود می پرسیم چرا کار وی درست است و اینجاست که 
وارد حوزه اخلاقیت می شویم.

* آیا فکر نمی کنید فشاری روی فیلمسازان خاورمیانه 
وجود دارد که فیلم سیاسی بسازند؟

بله بله. شاید این اتفاق در کشور شما )پرتغال( و یا اسپانیا روی 
ندهد اما در فرانسه، کشورهای اسکاندیناوی و آمریکا، زمانی که با 
یک فیلمساز اهل خاورمیانه ملاقات می کنند او را به عنوان فردی 
می نگرند که میخواهد از طریق ساخت فیلم درباره آنچه در خاورمیانه 
درحال روی دادن است اطلاع رسانی کند. من فیلم می سازم چون 
عاشق سینما هستم. اگر دنبال اطلاعات هستید می توانید به گوگل 
سر بزنید. منظورم این نیست که سینمای سیاسی نداریم اما اغلب 
کسانی که این فیلم ها را تماشا می کنند اطلاعات کافی درباره آنچه 
در آن کشور در حال روی دادن است ندارند و منتظرند که فیلم 
آنچه رسانه ها به آن ها انتقال داده را تائید کند. یکی از دلایلی که 
باعث شد،این فیلم اسپانیایی را بسازم این بود که فکر می کنم، 
باید فیلم می ساختم که هیچ گونه ارتباطی با کشورم نداشته باشد تا 
ببینم واکنش عموم مردم چه خواهد بود. زمانی که جایی می روم با 
اندک اطلاعاتی که دارند  سوال های فراوانی در باره سیاست ایران  از 
من پرسند، این روند بسیار خسته کننده است. من می خواهم درباره 
سینما حرف بزنم و حالا با این فیلم اسپانیایی این اتفاق افتاده است. 
* آیا فکر می کند سینما می تواند یک سلاح سیاسی باشد؟
و سلاح سیاسی  ابزار  هنر،  که  زیادی هستند  فیلم های  بله. 
از  می کشند.  را  زندگی  سبک های  و  فرهنگ ها  دیگر  و  نیستند 
را  فیلم  این که چه کسی  و  به مخاطب  این موضوع  دیگر  سوی 
می بیند بستگی دارد، اگر به موضوع سیاسی علاقه مندید می توانید 
تمام فیلم های با این زاویه دید را تماشا کنید. به عنوان مثال یک 
اسپانیایی از من پرسید برای ساخت فیلم »همه می دانند« درباره 
سیاست اسپانیا تحقیق کردید و من به او گفتن کتاب هایی درباره 
زمان »فرانکو« خواندم و نه هیچ چیز دیگر. او به من گفت در فیلمت 
به یک مساله سیاسی کنونی پرداختی در حالی که فیلمم درباره 
زندگی دریک روستای کوچک در اسپانیاست و مخاطب مضمونی 

سیاسی در آن کشف کرده است. 
* آیا تاکنون در ایران تحت تاثیر سانسور بوده اید؟

اگر قصد داشته باشید فیلمی بسازید باید تعدادی از صفحات 
فیلمنامه را به کمیته بازبینی ارسال کنید تا مطالعه کنند. سینمای 
صحبت  فیلم هایی  درباره  ما  نمی شود،  سانسور  هیچگاه  تجاری 
می کنیم که کارگردان می خواهد در آن پیامی را منتقل کند. بخش 
خوب ماجرا این است که اعضای کمیته بازبینی از کسانی تشکیل 
شده که خود در صنعت سینما مشغول هستند و این کار را برای 
فیلمسازان راحت تر کرده است. زمانی که متولد می شوید و در آنجا 
بزرگ می شوید همیشه برای این شرایط راهی پیدا می کنید. این 
بدان معنا نیست که این مشکل بزرگی نیست اما به بیانی خود-

سانسوری از پیش، درون من است، گرچه متوجه آن نمی شوم. 
* درباره موفقیت و محبوبیت سریال های تلویزیونی چه 

فکر می کنید؟
در واقع کاری نمی توانیم انجام دهیم. »نتفلیکس« و »آمازون« 
در حال ساخت سریال های عظیمی هستند که آنها را دوست دارم و 
تماشا می کنم اما می دانم این می تواند سینما را نابود کند. زمانی که 
در حال تماشای تلویزیون هستید فرصت فکر کردن و تحلیل کردن 
آنچه در حال روی دادن است را ندارید و فقط یک تماشاچی هستید. 
* اگر نتفلیکس بخواهد با شما همکاری کند و پیشنهاد 

بدهد چه؟
پیشنهاد  نتفلیکس  داده اند.  پیشنهاد  من  به  قبلا  آنها 
سرمایه گذاری آخرین ساخته ام را داد که قبول نکردم و به آنها گفتم 

اگر زمانی خواستم سریال بسازم با شما صحبت می کنم، اما این 
سینماست و فیلم ها قرار است روی پرده بزرگ به نمایش گذاشته 
شوند. اگر فیلمم را به شما بدهم مشکل سرمایه گذاری نخواهم داشت 
اما در نهایت فیلم در تلویزیون دیده می شود و من این فیلم را برای 

تلویزیون نساخته ام. 
* شما در فیلم هایتان جامعه معاصر ایران را به تصویر 
می کشید که انتظارات اجتماعی و مذهبی گوناگونی را درباره 

مردان و زنان برمی انگیزد ...
ما در دوره ای بسیار مهم از تاریخ ایران هستیم، سیستم بسیار 
مذهبی و بخشی از مردم است. افرادی وجود دارند که به موضوعات 
طور  این  دیگر  بخشی  اما  می نگرند  مذهب  زاویه  از  تنها  مختلف 
نیستند و این تعارض بزرگی میان آنها ایجاد می کند. این موضوع 
بسیار مهمی برای من است. در واقع مذهب، سیاست و اخلاقیات 

مضامینی جدایی ناپذیرند. 
* در بیشتر فیلم های شما تعارضات در نتیجه یک سوء 
و  واقعی  زندگی  از  استعاره ای  این  آیا  تفاهم کوچک است. 

حتی تعارضات در مقیاس بزرگ تر است؟
امروز این یک مساله اساسی است و تنها منحصر به کشور من 
نمی شود. ما امروز زیاد صحبت می کنیم و فناوری های زیادی برای 
برقراری ارتباط بین ما وجود دارد اما یکدیگر را درک نمی کنیم و 
هرچه بیشتر صحبت می کنیم سوء تفاهمات بیشتری ایجاد می شود.

به اندازه کافی نمی شنویم. مساله دیگر زبان است و برخی مواقع ما 
نمی توانیم احساسات و پیچیدگی های آن را از طریق واژگان انتقال 
دهیم و موجب بروز سوء تفاهم های بزرگی میان فرهنگ ها، جوامع 
و زوج ها می شود. من معتقدم بیشتر جنگ های دنیا نیز ناشی از این 

مساله است. 
قانون  اعتراض  در   ۲۰۱۷ اسکار  مراسم  در  شما   *
مهاجرتی »ترامپ« شرکت نکردید و پس از کسب جایزه 
را  آن  انصاری  انوشه  که  بیانیه ای  در  »فروشنده«  فیلم  با 
را  دوربین های شان  می توانند  فیلم سازان  گفتید  خواند؛ 
بچرخانند  انسانی مشترک  ویژگی های  ثبت  و  برای ضبط 
و کلیشه های ملیتی و مذهبی مختلف را بشکنند. آیا این 

یکی از هدف های شما در تمامی آثارتان است؟
تنها برای این هدف فیلم نمی سازم اما این چیزی است که واقعا 
به آن اعتقاد دارم. در اطراف جهان چندین کلیشه درباره کشورها 
و  دارد  وجود  مبهمی  تصور  درباره خاورمیانه  مثلا  ایجاد می شود. 
رسانه تفاوت ها را پررنگ نشان می دهد و این چیزی است که ترس 
ایجاد می کند. به عنوان مثال در آمریکا فکر می کنند ایرانی ها بسیار 
خطرناک هستند و ایرانی ها نیز فکر می کنند آمریکایی ها می خواهند 
به آنها حمله کنند، اما زمانی که با یکدیگر ملاقات می کنند متوجه 
می شوند که بسیار شبیه هم هستند. هنر می تواند از شباهت ها سخن 
بگوید در حالی که سیاست از تفاوت ها حرف می زند. سیاستمداران 
این کار را برای قدرت انجام می دهند چرا که به یک دشمن نیاز دارند.

یک فنجان چای داغ
 سينماها از پخش بازی تيم ملی 

بيش از 1/5 ميليارد تومان فروش كردند
سینماهای ایران با پخش سه بازی کشورمان در جام جهانی فوتبال، 
بیش از یک و نیم میلیارد تومان فروش کردند.پس از پخش مسابقه فوتبال 
ایران - مراکش، ایران - اسپانیا و ایران - پرتغال در سینماهای کشور که 
با استقبال بسیاری از مخاطبان روبرو شد، بیش از 90 هزار بلیت فروخته 
شد که این میزان به رقم فروش بیش از یک و نیم میلیارد تومان می رسد.

از این تعداد بیش از هفتاد درصد سالن های پخش بازی ها در تهران بوده اند 
و تقریبا تمام بلیت های سینماها هم فروش رفته است.

از  بلیت ها  فروش  آمار  درباره  تیکت  سینما  سایت  از  آزاددل  محسن 
 - ایران  فوتبال  بازی  )4تیرماه(  گذشته  کرد: شب  بیان  سایت  این  طریق 
این  از  پرتغال در حدود ۸0 سالن سینمایی در کشور به نمایش درآمد و 
طریق ۳0 هزار بلیت فروش رفته است بنابراین می توان گفت که این بازی 

بیش از 500 میلیون تومان فروش داشته است.
گفت:  نیز  سینماها  در  بازی  سه  این  کلی  فروش  میزان  درباره  او 
سینمای کشور روی هم بالای یک و نیم میلیارد تومان از این سه بازی به 
دست آورده این درحالی است که بازی اول در 75 سالن سینمایی، بازی 
دوم در حدود 90 سالن سینمایی و بازی سوم مقداری کمتر از بازی قبل 
و در ۸0 سالن به نمایش درآمد که یکی از علت های آن می تواند این باشد 
که برخی سینماها نتوانستند برای پخش بازی دیشب مجوز نمایش بگیرند.
آزاددل همچنین اضافه کرد: تاکنون گزارشی از خسارت به سینماها به 
ما نرسیده است و بعد از این نیز قرار است دو بازی نیمه نهایی و یک بازی 
فینال جام جهانی هم در سینماها نمایش داشته باشند.  نکته دیگر هم این 
است که بازی دیشب در استادیوم آزادی هم برگزار شد که حدود 20 هزار 

بلیت برای استادیوم »آزادی« از طریق »سینماتیکت« فروش رفته است.

صدور پروانه ساخت برای چهار فيلمنامه
شورای صدور پروانه ساخت با چهار فیلمنامه در جلسه اخیر موافقت 
کرد.سمعی و بصری؛ فیلمنامههای«این گروه نسبتاً خشن« به تهیه کنندگی 
طاهر  کربلایی  حسین  نویسندگی  و  ،کارگردانی  جوزانی  جعفری  الله  فتح 
کارگردانی   ، تهیه کنندگی علی جلیلوند  به  »از مرگ«   ، اجتماعی  ژانر  در 
به  »سرکوب«  اجتماعی،  ژانر  در  زرنگار  علی  نویسندگی  و  صادقی  احد 
تهیه کنندگی جواد نوروز بیگی، کارگردانی و نویسندگی رضا گوران در ژانر 
اجتماعی  و«هیاهوی انزوا« به تهیه کنندگی محمد احمدی ، کارگردانی و 
ساخت  شورای  موافقت  اجتماعی  ژانر  در  انصاری  جابری  علی  نویسندگی 

سازمان سینمایی را اخذ کردند.

تئاتر عروسكی شهرستان ها را حمايت كنيد
تئاتر  تولید  بودن  هزینه بر  بر  تاکید  با  عروسکی  تئاتر  کارگردان  یک 
عروسکی، گفت: در شهر مشهد حمایت خوبی از این هنر نمایشی نمی شود 
و باید مسئولین به این سمت سوق پیدا کنند که از تئاتر کودکان استقبال 
و حمایت کنند چون می توان با آن موضوعات مختلفی را به بچه ها آموزش 

داد.
محبوبه پاداش که در شهر مشهد فعالیت می کند درباره وضعیت این 
هنر نمایشی در استان خراسان گفت: متاسفانه هیچ گونه حمایتی از طرف 
ارگان یا سازمانی از تئاتر کودک و نوجوان و مخصوصا تئاتر عروسکی کودک 
و نوجوان نمی شود و واقعا این هنر نمایشی مظلوم واقع شده است. تولید 
یک نمایش عروسکی بسیار پرهزینه  است و چندبرابر یک نمایش بزرگسال 
باید برای آن وقت و هزینه صرف کرد و با این وجود باز هم کمکی به ما 
خوشبختانه  اما  نمی شود  می کنیم،  فعالیت  عرصه  این  در  که  هنرمندانی 
استقبال از این اثر نمایشی بسیار خوب است و خانواده ها و کودکان پیگیر 

چنین تئاترهایی هستند و اجرای آن جا افتاده است.
این کارگردان درباره سالن های نمایشی و وضعیت استاندارد آن ها برای 
در شهر  کودکان  سالن هایی مخصوص  وجود  و همچنین  اجراهایی  چنین 
مشهد،خاطرنشان کرد: در این شهر چند سالن  نمایشی که برای کار کودک 
از استاندارد  و نمایش عروسکی مناسب باشد وجود دارد و تقریبا سالن ها 
مناسبی برای اجرای نمایش های عروسکی برخوردارند، مخصوصا سالن هایی 
توانسته اند  از طرف بخش خصوصی احداث شدند،  که در چند سال اخیر 
گروه های  برای  را  قابلیت هایی  و  زیرساخت ها  و  ایجاد  را  خوبی  شرایط 

عروسکی فراهم کنند.
پاداش که درحال آماده سازی نمایشی به نام »غول بابا« برای هفدهمین 
اینکه »جشنواره  به  اشاره  با  تهران _ مبارک است  تئاتر عروسکی  جشنواره 
عروسکی تاثیر زیادی بر پیشرفت این هنر نمایشی گذاشته است« اظهار کرد: 
برگزاری چنین جشنواره هایی صددرصد بر روی هنرمندان این حوزه نمایشی 
تاثیر گذاشته است. یک اتفاق خوبی که رقم خورده این است که علاوه بر انکه 
تاکید زیادی بر خوب اجرا شدن هر یک از نمایش ها می شود با برگزاری چنین 
جشنواره هایی کارهای عروسکی جدیدی تولید می شود و گروه های مختلف با 

نگاه جدی تری نسبت به این سبک تئاتری اقدام به تولید آثار می کنند.
و  ایران و در طول یک سال جشنواره های کودک  ما در  اضافه کرد:  او 
نوجوان داریم ولی صرفا عروسکی کار نمی کنند اما چون این جشنواره مخصوص 
نمایش های عروسکی است کمک زیادی به این بخش کرده و شرکت کننندگانی 
که در این جشنواره حضور پیدا می کنند به دلیل آنکه این رویداد هم ملی و 
هم بین المللی برگزار می شود با شیوه های مختلف نمایش عروسکی در دنیا آشنا 

می شوند و قطعا با دید جدی تر به نمایش عروسکی نگاه می کنند.
این کارگردان در صحبت های خود با تاکید بر اینکه »همانطور که خانم 
برومند به عنوان دبیر یک جشنواره از کارهای عروسکی حمایت می کند باید 
از  که  بروند  سمت  این  به  نیز  نمایشی  حوزه های  مسئولین  و  شهرستان ها 
چنین اجراهایی حمایت کنند« گفت: نکته دیگر این است که به وسیله چنین 
نمایش هایی می توان مسائل آموزشی مهمی را به کودکان منتقل کرد به همین 
دلیل ما از چند هفته پیش تصمیم گرفتیم تا بر روی موضوعاتی که اکنون در 
جامعه کودکان را تهدید می کند مانند کودک آزاری فعالیت کنیم و در قالب 
نمایش  عروسکی به بیان آن بپردازیم. بنابر این از حدودا دوهفته پیش اتاق فکری 
تشکیل داده ایم و در حال بحث روی آن هستیم. وی درباره نمایش »غول بابا« 
که به گفته خودش برگرفته از داستان »جک و لوبیای سحر آمیز« است، اظهار 
کرد: در این داستان پسری، پدرش را به خاطر آنکه از بلندی می افتد از دست 
می دهد و حالا سعی دارد که آخر قصه خودش را تغییر دهد و به این ترتیب 
ماجراهایی رقم می خورد. در این نمایش اندازه عروسک ها مقداری بزرگ تر از حد 
معمول است و معمولا عروسک ها در سایز 70 تا ۸0 سانت هستند اما در این 
اثر عروسک ها مقداری غول آساتر ساخته شدند که شیوه جدیدتری باشد.عوامل 
این نمایش عبارتند از نویسنده: مهدی سیم ریز، کارگردان: محبوبه پاداش و 
مهدی سیم ریز، طراح و سازنده عروسک: فرشته ابراهیمی، طراحی و ساخت 
دکور: فرشته ابراهیمی، لیلا بحری، مدیر صحنه: سودا حسن زاده، آهنگساز: 
مجید صانعی، صداپیشگان: مهدی وحیدی، وحید حمید زاده، فهیمه اسدیان، 
عروسک گردان: مهدی وحیدی، وحید حمید زاده، سحر حسن زاده، فهیمه 
اسدیان، فاطمه شیرزاده، سحر دست مرد، الهام ابطحی، زهرا ناوشکی، بازیگران: 

مینا قهرمان، فاطمه شیرزاده، زهرا ناوشکی است.

 هيچ سكانسی از فيلم كمال تبريزی 
در سعدآباد فيلمبرداری نشده است

روابط عمومی مجموعه سعدآباد اعلام می کند که هیچ سکانسی از فیلم 
»ما همه با هم هستیم« کمال تبریزی در این مجموعه فیلمبرداری نشده 
منتشر  توضیحاتی  هم  فیلم  عمومی  روابط  توضیحات  این  پی  در  و  است 
کرد.در متن ارسال شده این مجموعه آمده است: احتراماً در خصوص درج 
خبر  )پایان فیلمبرداری فیلم سینمایی »ما همه با هم هستیم«( ساخته 
یکی  در  کریمی  میر  رضا  آقای سید  تهیه کنندگی  به  تبریزی  کمال  آقای 
استحضار  به  محترم،  خبرگزاری  آن  در  سعدآباد  مجموعه  سوله های  از 
محترم  عوامل   بین  ما  فی  همکاری  تفاهمنامه  عنوان  هیچ  به  می رساند: 
حتی  و  نپذیرفته  صورت  سعدآباد  تاریخی  فرهنگی  مجموعه  با  فیلم  این 
یک سکانس و یک دقیقه از فیلم سینمایی )ما همه با هم هستیم ( در این 
مجموعه فیلمبرداری نشده و تأکید می شود، مجموعه سعدآباد فاقد هرگونه 
تکذیب می شود.2۸  اساس  از  فرع خبر  و  است.لذا اصل  فیلمبرداری  سوله 
پایان  از  تبریزی  کمال  سینمایی  فیلم  تازه ترین  عمومی  روابط  خردادماه 
فیلمبرداری »ما همه با هم هستیم« در سعدآباد داد که امروز در پی جوابیه 
کاخ سعدآباد؛روابط عمومی »ما همه با هم هستیم« ضمن آرزوی موفقیت 
برای همکاران در مجموعه سعدآباد، در این باره ی این تکذیبه توضیح داد: 
»فیلمبرداری بخشی از فیلم سینمایی »ما همه با هم هستیم« در محدوده  
انجام شده  جغرافیایی که 10 ها سال است به آن سعدآباد اطلاق می شود 

است، نه دیوارهای محصور به کاخ معروف این مجموعه!

عضویت سه ایرانی در اکادمی اسکار
آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار با 
رکورد دعوت از 92۸ نفر از سینماگران فعال از 
سراسر جهان از سه چهره ایرانی برای پیوستن 
به این نهاد سینمای دعوت به عمل آورد.92۸ 
فرد دعوت شده برای عضویت در آکادمی اسکار 
نقش موثری در صنعت سینما ایفا کرده اند و در 
صورتی که این دعوت را بپذیرند به عضویت این 

آکادمی در سال 201۸ در خواهند آمد. 

برنده  فیلم   فیلمبردار  جعفریان  حسین 
فرهادی  اصغر  ساخته  »فروشنده«  اسکار 
شاخه  در  آیدا«  و  »سارا  فیلم  همچنین  و 
علوم  آکادمی  در  عضویت  برای  تصویربرداری 
و هنرهای سینمایی اسکار دعوت شده  است و 
دو  سازندگان  صمدی  فرنوش  و  عسگری  علی 
فیلم کوتاه »نگاه« و »سکوت« نیز به عضویت 
بلند«  انیمیشن  و  کوتاه  »فیلم  بخش  در 

درخواهند آمد. عباس کیارستمی آخرین چهره 
ایرانی بود که روز 10 تیر 1۳95 برای عضویت 
در اکادمی اسکار دعوت شد اما فرصت نکرد به 
دعوت این نهاد سینمایی پاسخ دهد و چهار روز 

بعد در سن 7۶ سالگی در پاریس درگذشت. 
شده  دعوت  چهره   9۸2 مجموع  میان  از 
برای پیوستن به آکادمی اسکار در سال 201۸، 
49 درصد زن و ۳۸ درصد رنگین پوست هستند 

که در جهت سیاست های آکادمی برای افزایش 
نهاد سینمایی  این  در  و جنسیتی  نژادی  تنوع 
است. سال گذشته در مجموع 774 چهره برای 
اما  شدند  دعوت  اسکار  آکادمی  در  عضویت 
شمار دعوت شدگان امسال با حدود 20 درصد 
لیست  رساند.  ثبت  به  جدید  رکورد  افزایش 
در  عضویت  برای  دعوت شدگان  اسامی  کامل 
آکادمی اسکار در این لینک قابل مشاهده است.

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است

چهار شنبه 6 تیر ۱39۷
۱3 شوال ۱439  ۲۷ جون ۲۰۱8 
شماره ۲5۰6   8 صفحه


